

PRESSEMITTEILUNG

EEX-Gruppe harmonisiert Infrastruktur für regulatorisches Reporting

EMIR und REMIT-Reporting über einheitliche Plattform verfügbar

Leipzig, 25. August 2017. Im Rahmen ihrer Datenmeldeservices hat die EEX-Gruppe den bestehenden EMIR Trade Reporting-Service auf die Plattform zur Meldung von Transaktionsdaten nach REMIT überführt. Damit bietet sie ab sofort eine einheitliche Schnittstelle für Reporting-Dienstleistungen gemäß der Verordnungen EMIR (European Market Infrastructure Regulation) und REMIT (Regulation on Wholesale Energy Market Integrity and Transparency) an.

Bereits seit 7. Oktober 2015 bietet die EEX-Gruppe ihren Handelsteilnehmern die Möglichkeit, ihre Meldepflichten gemäß Artikel 8 REMIT an die Börse zu delegieren. Dazu gehören alle Transaktionen am Strom- und Erdgasmarkt, die über die Börsen EEX, EPEX SPOT und Powernext abgeschlossen bzw. die über Trade Registration gehandelt und dem Clearing zugeführt wurden. Bereits seit Februar 2014 bietet die ECC, das Clearinghaus der EEX-Gruppe, ihren Kunden einen EMIR Trade Reporting Service an.

Beide Reporting-Dienste erfolgen ab jetzt über eine harmonisierte Infrastruktur, die das regulatorische Reporting gemäß REMIT und EMIR mit automatischer Datenweiterleitung an Behörden wie ACER und EICom sowie sogenannte Trade Repositories wie Regis-TR sicherstellt. Über die neue webbasierte Benutzeroberfläche haben die Kunden die Möglichkeit, direkt auf ihre gemeldeten Daten zuzugreifen, Statusabfragen durchzuführen und die Daten separat von einem FTP-Server herunterzuladen. Damit ist künftig eine Datenkontrolle direkt in der Infrastruktur der EEX-Gruppe möglich, wofür bisher ein Konto beim Trade Repository vorgeschrieben war.

„Die gebündelten Reporting-Lösungen optimieren unser Angebot, unsere Teilnehmer bei der Erfüllung regulatorischer Meldepflichten zu unterstützen“, erklärt Dr. Thomas Siegl, Chief Risk Officer der ECC. „Die nun etablierte einheitliche Schnittstelle gibt unseren Kunden höheres Vertrauen sowie verbesserte Kontrolle und Sicherheit im Hinblick auf die Meldepflichten nach EMIR und REMIT“.

Die **EEX-Gruppe** ist der zentrale Marktplatz für Energie- und Commodity-Produkte. Das Angebot der Gruppe umfasst Kontrakte für Energie, Umweltprodukte, Fracht, Metalle und Agrarprodukte und bietet Zugang zu einem Netzwerk von mehr als 500 Handelsteilnehmern. Zur Gruppe gehören die EEX, EPEX SPOT, Powernext, Cleartrade Exchange (CLTX), Gaspoint Nordic, Power Exchange Central Europe (PXE) und Nodal Exchange. Clearing und Abwicklung der Handelsgeschäfte übernimmt das Clearinghaus European Commodity Clearing (ECC) und in den Vereinigten Staaten Nodal Clear. Die EEX-Gruppe ist Teil der Gruppe Deutsche Börse. Weitere Informationen unter: www.eex-group.com.

Kontakt EEX Public Relations: Tel.: +49 341 21 56 – 300 (Leipzig), Tel.: +44 20 7862 7568 (London), presse@eex.com
Augustusplatz 9 | 04109 Leipzig

PRESS RELEASE

EEX Group harmonises infrastructure for regulatory reporting

EMIR and REMIT reporting available via a uniform platform

Leipzig, 25th August 2017. The EEX Group has migrated its existing EMIR Trade Reporting Service to the platform for transaction data reporting according to REMIT in the framework of its regulatory reporting services. As a result, it now offers a uniform interface for reporting services according to EMIR (European Market Infrastructure Regulation) and REMIT (Regulation on Wholesale Energy Market Integrity and Transparency).

On 7th October 2015, EEX Group introduced the option for its trading participants to delegate their reporting requirements under art. 8 REMIT to the exchange. This includes all power and natural gas market transactions concluded through the EEX, EPEX SPOT and Powernext exchanges or traded and submitted for clearing via the Trade Registration service. Since February 2014, ECC, the EEX Group clearing house, has offered its customers an EMIR Trade Reporting Service.

Moving forward, both reporting services will be provided via a harmonised infrastructure ensuring regulatory reporting according to REMIT and EMIR with automatic forwarding of data to authorities, such as ACER and EICOM, as well as so-called Trade Repositories, such as Regis-TR. The new web-based user interface gives customers the possibility of directly accessing their reported data, carrying out status inquiries and separately downloading the data from an FTP server. As a result, data can be checked directly in the infrastructure of EEX Group in future – something which has required an account at the Trade Repository so far.

“The bundled reporting solutions optimise our offering with the aim of supporting our participants in fulfilling regulatory reporting requirements”, explains Dr Thomas Siegl, Chief Risk Officer of ECC. “The new uniform interface gives our customers a higher level of confidence as well as improved control and security with regard to their EMIR and REMIT reporting requirements.”

EEX Group provides the central market platform for energy and commodity products. The Group's offering comprises contracts on energy, environmental products, freight, metals and agriculturals, providing access to a network of more than 500 trading participants. EEX Group consists of the European Energy Exchange, EPEX SPOT, Powernext, Cleartrade Exchange, Power Exchange Central Europe (PXE) and Nodal Exchange. Clearing and settlement of trading transactions are provided by the clearing house European Commodity Clearing (ECC) and by Nodal Clear in the United States. EEX Group is part of Deutsche Börse Group. More information: www.eex-group.com

Contact EEX Public Relations: T.: +49 341 21 56 – 300 (Leipzig), T.: +44 20 7862 7568 (London), presse@eex.com
Augustusplatz 9 | 04109 Leipzig (Germany)